

说 明

学期：

上海交通大学每学年开始于9月，结束于次年8月。2011年（含）起每学年包含两个标准学期（秋季学期、春季学期）和一个夏季学期，其中标准学期有教学周16周，夏季学期有4周。2011年前每学年包含两个学期，各有教学周18周。

学分与学时：

2011年（含）起，16学时=1学分；2011年前，18学时=1学分。

考核与记分方式：

1) 2016年9月及以后入学的研究生课程考核成绩采用A+至F的十一级记分制或者“通过/不通过”，具体参照附表。在此之前入学的研究生课程成绩采用原记分方式，同时由学校出具的中英文成绩单中成绩绩点的计算方法也采用原有方式，具体参照附表。

2) 平均绩点 = $\sum(\text{绩点} \cdot \text{学分}) / \sum \text{学分}$ ，记入平均绩点统计的课程清单由各学科在制定培养方案时确定。

EXPLANATORY NOTES

Academic Calendar:

The academic calendar of Shanghai Jiao Tong University operates on the semester system, which runs from September to next August. One academic year contains two standard semesters (fall semester and spring semester) and one summer semester since 2011 (inclusive). The standard semester contains approximately 16 weeks of instruction, and 2 weeks of final examinations. The summer semester contains 4 weeks. Before 2011, one academic year had two semesters each with 18 weeks of instruction.

Credits and Instruction:

From the school year of 2011 (inclusive), one credit corresponds to 16 instruction hours. Before the school year of 2011, one credit corresponded to 18 instruction hours.

Grading Systems:

1) Effective for graduate students enrolled after Fall 2016 (inclusive), the grade points for graduate courses adopt the 4.0 scale. For graduate students enrolled before Fall 2016, the 3.3 scale was used. Please refer to the table below for detailed information.

2) Grade Point Average (GPA) = $\sum(\text{point} \cdot \text{course credit}) / \sum \text{course credit}$. Courses and corresponding course credits used for GPA calculation is decided by the respective schools/departments.

新记分体系 (2016年秋季起) New 4.0 Scale (From Fall 2016)				原记分体系 (2016年秋季前) Previous 3.3 Scale (Before Fall 2016)		
百分制	等级制 (Grade)	绩点 (Points)	说明	百分制	等级制 (Grade)	绩点 (Points)
[95, 100]	A+	4.0	优秀 (Excellent)	96~100	A+	3.3
[90, 95)	A	4.0		90~95	A	3.0
[85, 90)	A-	3.7		85~89	A-	2.7
[82, 85)	B+	3.3	良好 (Good)	80~84	B+	2.3
[78, 82)	B	3.0		75~79	B	2.0
[75, 78)	B-	2.7		70~74	B-	1.7
[71, 75)	C+	2.3	一般 (Fair)	67~69	C+	1.3
[67, 71)	C	2.0		63~66	C	1.0
[63, 67)	C-	1.7		60~62	C-	0.7
[60, 63)	D	1.0	及格 (Pass)	<60	D	0
<60	F	0	不及格 (Fail)	/	通过 (Pass)	N/A
/	P	N/A	通过 (Pass)	/	不通过 (Fail)	N/A
/	F	N/A	不通过 (Fail)	/	/	/

